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SUNDAY HOLY LITURGIES (Masses)  
OLOL Co-Cathedral, Harris Park 8am (Arabic), 9:30am (English Family), 11am (Ar/Eng), 5pm (Ar/Eng), 7pm (English Youth)  

 

    WEEKDAY HOLY LITURGIES (Masses)  
Mon, Tues, Thurs, Fri 7am, 8.45am & 6pm. Wed 7am, 8.45am & 5:30pm; 7pm (English Youth) Sat 7:30am & 6pm (Ar/Eng) 

 

CONFESSIONS 
Before and during Saturday 6pm and Sunday Masses or by appointment on weekdays  

 

WEEKDAY DEVOTIONS  
Rosary: Mon & Tues 8pm, Wed 6:30pm, Thurs 7:30pm Sun 6:30pm  Divine Mercy followed by Rosary Fri 7:30pm  

Adoration Hour: Thursdays 8pm – 9pm  24 Hour Adoration: Every first Friday of the month from 9:30am - Sat 7:30am 

After these things Jesus showed himself again to the 

disciples by the Sea of Tiberias; and he showed  

himself in this way. Gathered there together were 

Simon Peter,  Thomas called the Twin, Nathanael of 

Cana in Galilee, the sons of Zebedee, and two others 

of his disciples. Simon Peter said to them: “I am  

going fishing.” They said to him, “We will go with 

you.” They went out and got into the boat, but that 

night they caught nothing. Just after daybreak, Jesus 

stood on the beach; but the disciples did not know 

that it was Jesus. Jesus said to them, “Children, you 

have no fish, have you?” They answered him, “No.” 

He said to them, “Cast the net to the right side of the 

boat, and you will find some.” So they cast it, and 

now they were not able to haul it in because there 

were so many fish. That  disciple whom Jesus loved 

said to Peter: “It is the Lord!”. When Simon Peter 

heard that it was the Lord, he put on some clothes, 

for he was naked, and jumped into the sea. But the 

other disciples came in the boat, dragging the net 

full of fish, for they were not far from the land, only 

about a hundred yards off. When they had gone 

ashore, they saw a charcoal fire there, with fish on it, 

and bread. Jesus said to them, “Bring some of the 

fish that you have just caught.” So Simon Peter went 

aboard and hauled the net ashore, full of large fish, a 

hundred  fifty-three of them; and though there were 

so many, the net was not torn. Jesus said to them, 

“Come and have breakfast.”  

Now none of the disciples dared to ask him, “Who 

are you?” because they knew it was the Lord. Jesus 

came and took the bread and gave it to them, and 

did the same with the fish. This was now the third 

time that Jesus appeared to the disciples after he 

was raised from the dead.  

Jn 21: 1-14  

The Gospel The Epistle 

Brothers and sisters,  

Pray for us; we are sure that we have a clear  

conscience, desiring to act honorably in all things.  

I urge you all the more to do this, so that I may be 

restored to you very soon. Now may the God of 

peace, who brought back from the dead our Lord 

Jesus, the great shepherd of the sheep, by the blood 

of the eternal covenant, make you complete in  

everything good so that you may do his will, working 

among us that which is pleasing in his sight, through 

Jesus Christ, to whom be the glory forever and ever. 

Amen.  I appeal to you, brothers and sisters, bear 

with my word of exhortation, for I have written to 

you briefly. I want you to know that our brother  

Timothy has been set free; and if he comes in time, 

he will be with me when I see you. Greet all your 

leaders and all the saints. Those from Italy send you 

greetings. Grace be with all of you.  

Heb 13:18-25  

Prayer 

Sunday 22 April 2018                                                                                               www.olol.org.au 
Fourth Sunday of the Resurrection 

Dear Lord,  

I kneel down before You at this moment.  

Please enlighten what is dark in me, strengthen 

what is weak in me, mend what is broken in me, 

heal what is sick in me and revive whatever 

peace and love has died in me.  

I offer this prayer to you O Lord for myself and 

my loved ones.  

Amen.  

There is no 

cross to bear 

that Christ 

has not  

already born 

for us, and 

does not 

now bear 

with us  

 

St Pope John Paul II  

Next Sunday’s Readings 
 

Fifth Sunday 
of the Resurrection  

 

Eph 2: 1-10 
 

Jn 21: 15-19 

OUR LADY OF LEBANON MARONITE CO-CATHEDRAL - HARRIS PARK 

The Good News  
from YOUR Parish 



 
A blessed and holy 4th Sunday of the Resurrection to you my dearest broth-
ers and sisters in Christ.  
 

This week, Jesus once again, appears to His Disciples, following His  
crucifixion, death and Resurrection. This week He appears to them by the 
shores of Lake Tiberias where the Apostles, led by Peter, resume their  
previous way of life pre-Christ – they go fishing and catch nothing. However, 
when Christ appears, or rather when they encounter Christ, life changes, “the 
net is full of one hundred fifty-three large fish” (Jn 21:11). 
 

Here lies an important lesson for us: encountering Christ should and must 
change us. The Apostles, as we  
witness in the Gospel of John returned to their old way of living. Once they 
encounter the risen Christ, they are made complete and fullness of life comes 
to them. We too, who encounter Christ risen from the dead, should not be mediocre or lukewarm, rather we should be so joyous and 
full of life, so much so, that our joy and  
fullness becomes contagious.  
 
Another important lesson which we may not realise, is the value in eating and sharing a meal together. Not only is food important to 
our survival, it is a great opportunity to come together and spend quality time with one another. We witness in the Gospel today, that 
Christ, as He often did, eats with His followers. This meal sharing also occurs each Sunday where the faithful, together with the Clergy, 
meet and gather around the altar of God and share in the heavenly banquet prepared for those who partake in it. Our relationship with 
God is not only personal but also very communal.  
 
Last week on Thursday, Friday and Saturday (12th-14th April), our Parish hosted the First Maronite Diocesan Assembly. Maronites and 
other delegates from across the vast land of Australia, met under the patronage of His Excellency, Bishop Antoine-Charbel Tarabay to 
discuss important and pressing issues related to the future of our Maronite Church in Australia around the topics of family, liturgy,  
parish life, youth, the elderly, caring for others, mission and outreach. This Assembly taught us very important lessons: Firstly, the  
importance of listening actively to one another. Secondly, the ability to understand with wisdom the needs of the other and lastly, to act 
with responsibility to those needs.  
 
This week, commencing on Friday 27th April until Sunday 29th April, St Maroun’s relics will be officially visiting our parish. This is an 
open invitation to all the faithful to come and participate in the spiritual and communal activities organised around this special event. 
These relics are not only important because they are over 1600 years old, nor because they are First-Class relics, but because these  
relics link us back to the origin of the First Maronites; they are our link to our heritage and the heritage of our fathers and mothers and 
their parents too. These relics are our heritage and our treasure and as such, they will be honoured venerably.  
 
I pray that through the intercession of St Maroun and all the Saints, you have a holy and blessed week ahead and I look forward to  
seeing you and your families at this very joyous and historical event.  

Father Tony Sarkis 

The Catechism 

In what way do the people of God share in the three functions of 
Christ as Priest, Prophet and King?  

The people of God participate in Christ's priestly office  
insofar as the baptized are consecrated by the Holy Spirit to offer 

spiritual sacrifices. They share in Christ's prophetic office when 
with a supernatural sense of faith they adhere unfailingly to that 

faith and deepen their understanding and witness to it. The people 
of God share in his kingly office by means of service, imitating Jesus 
Christ who as King of the universe made himself the servant of all, 

especially the poor and the suffering.  
       

In what way is the Church the body of Christ?  
The risen Christ unites his faithful people to himself in an intimate 
way by means of the Holy Spirit. In this way, those who believe in 

Christ, in as much as they are close to him especially in the  
Eucharist, are united among themselves in charity. They form one 
body, the Church, whose unity is experienced in the diversity of its 

member and its functions.  
 

Working Alongside God  

From emptiness to fullness, from darkness to light and from  
despondency to fullness of life, this Sunday’s Gospel is about  
moving forward. 
 
Jesus appears to the disciples by the Sea of Tiberias and awakens 
them to their purpose in life. He is the reason they haul in a large 
catch of fish. Interestingly what they do with the large haul differs. 
 
Peter leaves the boat and fish behind and heads straight for Jesus. 
The other disciples instead ‘came in the boat, dragging the net full 
of fish’ (v8).  This spontaneity of Peter was what Jesus loved. Peter 
puts Jesus first. He is not so much interested in the catch and the 
success. Peter knows all this comes from God and so he turns his 
attention to God. 
 
The disciples who came ashore dragging the net discover that  
Jesus already had ‘a charcoal fire there, with fish on it’ (v9).  
Perhaps it was an obvious reminder to them that all their  
successes are from God and not to believe we achieve things on 
our own. Yet Jesus encourages their enthusiasm by asking for 
more fish for the charcoal fire. Is this to indicate that we are to 
work with God, alongside him as team players, collaborating? 
 
Jesus came onto the scene and revived the dropping spirits of the 
disciples. He gave them purpose to live. Jesus offers each one of us 
the opportunity to collaborate in achieving God’s purpose. Are we 
excited about it as Peter was? Amen 
 

Sr Margaret Ghosn MSHF 

Christ in His Church and Through His Saints The Servant’s Word 

Light from the Word 



Blessings of the Holy and Glorious Easter Season be upon us all dear 
brothers and sisters in Christ. The Seniors’ Committee with our  
spiritual Director Fr Bernard, celebrated our annual Easter Party with 
our beloved precious seniors. 
 

We celebrated the Holy Mass for the first time with Fr Danny Nouh 
and Fr Bernard, then enjoyed lunch, entertainment and music  
Together. It was such a happy and enjoyable event. 
 

We look forward to gathering with our Seniors on the second  
Thursday of each month. May the light of the glorified Christ reign in 
our hearts. Amen. 

 
Sonia Abi Rached 

What is the first thing we 

do when we get ready for 

our day? HAVE 

BREAKFAST! Breakfast is 

the most important meal 

of the day because it 

gives us energy! The 

same rule can apply to  

Jesus! When we start our 

day with Jesus, He gives 

us the energy to think, 

play, and do activities. 

When Peter heard it was 

Jesus waiting on the shore he immediately jumped into the Sea to 

meet Him.  
 

One way we can put Jesus first in our day, is to start with the Sign of 

the Cross when we wake up and say a prayer: Lord I offer You my day, 

all my actions, words and thoughts. Amen 
 

Next week, OLOL will be welcoming the relics of St Maroun and the 

Fersen Al Adra will be participating in an incursion on Saturday the 

28th April from 1-3pm. There will be talks, activities and a special  

moment of reflection with the relics. Parents are welcome to attend. 

Hope to see you all there.  
 

Yours in Christ, 

Ann Boutros 

 

In Genesis 1:27, we read that “God created humankind in his image; in 
the image of God he created them.” If we take some time to read and 
reflect on this very important sentence, we will come to the realisation 
that all people, regardless of gender, race or religion, have been  
created in the image and likeness of God. Thus, every person is a 
unique and precious creation in the eyes of the creator and with this 
uniqueness and value, every person has dignity that belongs to them. 
Whether people choose to accept or ignore this fact and live with the 
dignity given to them is not the topic of this article. The purpose is for 
us, as the baptised faithful, to recognise and see the face of God in others. During the Sacrament of Baptism, the 
priest prays the following words in the Hoosoyo: “you [God] have clothed us with the robe of glory and have 
marked us with the seal of the Holy Spirit” and later after the water has been poured over the head of the  
candidate, the priest proclaims “Behold, you have put on the living Father, you have received Christ the Son, you 
have adorned yourself with the Holy Spirit.” What’s the point of all this? Well, the answer is simple yet its action 
its hard … as the Baptised children of God, we are called to think with the mind of God, to love with the heart of 
Christ and to see with the eyes of the Spirit. This means that as Christians, we are called to see God in every  
single person and to treat every person with the dignity and respect that is owed them, not by their own merits 
but by the very fact that they are God’s creation. If we were to do this, we would ultimately be fulfilling the  
commandment of Christ “to love one another” just as Christ loved us.  
 

Can you imagine a world where this was to be fulfilled? Can you imagine a world where all people recognised 
their worth and value and were treated according to that value? In the words of St Teresa of Calcutta, “seeking 
the face of God in everything, everyone, all the time, and his hand in every happening, this is what it means to be 
contemplative in the heart of the world.”  

Seminarian Dory Zaouk 

Fersen Corner  
 

Breakfast With Jesus 
Seniors’ Committee 

Seeking The Face of  God Article of the Week 



Community Business Network Page 

Interested in becoming part of  the  
Community Business Network Page?  

 

For $500 ONLY you can promote your business for the whole 
month.  

For further details   
 

Email: media@olol.org.au  or   
Contact us on (02) 8898 1536 

Parish Camera 

Our families are Domestic Churches - OLOL Family Picnic Day 

Pastoral Council Monthly Meeting Newly Elected - OLOL Family of The Divine Word  



Parish Notice Board 
FEAST DAYS, MEMORIALS & FUNERALS قدّاسات الأسبوع 

Sunday 22 April: 4th Sunday of Resurrection 
9:30am   40 Day Gabriella Marie Jim Wehbe from Blouza 
11:00am One Year Chekrieh Kizana from Hadchit widow of 
    the  late George Daoud from Ryak 
5:00pm  One Year Suzan Hayek widow of the late Chafic 
   Hanna from Hadath El Jebbeh 
 

Tuesday 23 April 
6:00pm Abboud Boutros Zakhia Doueihi from Zgharta (died in 
 Lebanon) 

Wednesday 25 April 
7:00am Mass for the living and departed ANZAC men & 
 women for the occasion of ANZAC Day 
 

Friday 27 April: Arrival of Saint Maroun’s Relics 
6:30pm Welcoming of the Relics of St Maroun 

7:00pm Solemn Mass of St Maroun for the intentions of the 
 livings, departed and the sick  

8:30pm Veneration of the Relics 

10:00pm - 11:00pm Veneration and Reflection of the Relics 
 

Saturday 28 April 
6:00pm 40 Day Youssef Najib Hanna Nehmeh from Kfarsghab 

8:00pm Spiritual Concert with Fr Hovig Boudakian 

 

Sunday 29 April: 5th Sunday of Resurrection 
9:30am One Year Chmouni Tansa Draibi widow of the late   
 Roumanos Elias Frangi from Hadchit 
11:00am Solemn Mass for the intentions of the Parish 

3:00pm Veneration and Reflection  

7:00pm Concluding Mass celebrated by His Excellency  
 Bishop Antoine-Charbel Tarabay followed by  
 Lebanese Cultural Night & food 

 نيسان: الأحد الرابع من زمن القيامة ٢٢الأحد 
 أربعون المرحومة الشابة غبريالا ماري جيم وهبه من بلوزا  ٩::٠

السنة للمرحومة شكرية كيزانا من حدشيت أرملة المرحوم جورج داوود  ٠٠:٩٩
 من رياق 

 السنة للمرحومة سوزان الحايك أرملة المرحوم شفيق حنا من حدث الجبّة ٠:٩٩
 

 نيسان ٢٢الثلاثاء 
 المرحوم عبّود بطرس زخيا الدويهي من زغرتا )متوفّي في لبنان(  ٠:٩٩

 نيسان ٢٠الأربعاء 

 ANZAC Day بمناسبة ال  قداس على نية شهداء أسترالياصباحاً   ٠:٩٩ 
 

 نيسان: وصول ذخائر مار مارون ٢٠الجمعة 
 إستقبال ذخائر مار مارون  ٩::٠
 قداس إحتفالي لوصول الذخائر على نية الرعية أحياء وأموات ومرضى ٠:٩٩
 تأملات في حياة مار مارون ٩::٠

 صلاة وتأملات في حياة مار مارون  ٠٠ - ١٩
 

 نيسان ٢٠السبت 
 أربعون المرحوم يوسف نجيب حنا نعمة من كفرصغاب ٠:٩٩
 ريسيتال روحي عن مار مارون مع  الأب هوفيغ بودكيان ٠:٩٩

 

 نيسان: الأحد الخامس من زمن القيامة ٢٠الأحد 
 السنة للمرحومة شموني طنسا الدريبي أرملة المرحوم رومانوس الياس    ٩::٠
   فرنجي من حدشيت       

 قداس إحتفالي على نية الرعية  بمناسبة حضور ذخائر مار مارون  ٠٠:٩٩
 صلاة وتأملات أمام ذخائر مار مارون   ٩٩::
 شربل طربيه  -قداس إحتفالي يترأسه صاحب السيادة المطران أنطوان   ٠:٩٩
 السامي الإحترام ويليه لوحات تراثية ومأكولات لبنانية       

Announcements 

Renewal of Marriage Vows  

Date: Sunday 1st July | Time: 9:30am Mass 

 Couples celebrating a Church Wedding Anniversary in 2018  

that is a multiple of 5 (5, 10,.. 25… 50…60..years).  

Contact: SMS Juliette on 0403 133 502 to register for seats reservation,  

certificate and special gift. Registrations close Sunday 17 June 2018! 

Sr Margaret’s New Book  
‘The Miracle of Love. A guide for Catholic Pastoral Care’  
is available for purchase from the College or through the  

publisher http://coventrypress.com.au/Bookstore?product_id=52  
This is a new, comprehensive and encouraging guide  

to Catholic pastoral care.  

Have you got the experience to build and operate your own 
Childcare Centre at Our Lady of Lebanon Co-Cathedral? 

With a pending DA for up to 75 children in the old Parish Offices (below 
Church Hall), we are seeking the best candidate to construct and operate  

a quality Childcare Centre that will complement our busy, vibrant and 
dynamic Parish. If you are interested in leasing the facility, please send us 

an email expressing your interest to stewardship@olol.org.au 

Youth Trivia Night 

Date: Sunday 29th April | Time: 8pm (after Youth Mass) 

 Location: CYPC Level 1 - Recreation Room | Entry Cost: $20pp 

The night will include trivia questions, food, drinks and lots of laughs.  

Mothers’ Day Mass & Lunch 
Date: Tuesday 8 May  

Mass: 11am Lunch: 12:30 PM 
Cost: $60  

 Location: Our Lady of Lebanon Co-Cathedral hall 
Booking: Contact the Parish Office 96892899 

Seniors’ Day Out 

Date: Thursday 26th April | Time: 8.30am - 5pm 

 Location: St Nemetallah el Hardini | Entry Cost: $50 pp 

Contact: Samia  0414807410 or the Parish Office 96892899 



 

في خضم معارك الحياة ومشاكلها، في وسط العواصف وشدة الرياح أسمع صوتك فيهدأ خوفي. أراك من بعيد 
ماشياً على أمواج البحر الهائج قائلًا لي :"أنا معك، ثق ولا تخف" فيطمئن بالي. لكن ما أن يلبث طيفك أن 
يختفي عن ناظري وصوتك العذب عن أذناي حتى يعود الخوف إلى قلبي وأجد نفسي تائهاً وحائراً من جديد 

أتسأل عن سبب هذا الضياع وهذه   غارقاً في بحر من هموم ودوامة أفكار لا تتوقف. لا يخفى عنك انني دائماً 
الحيرة ... أحاول أن أجد سبب ولكن من دون جدوى فأغدو بسؤالين عوضاً عن واحد. كم أنساك يا يسوع وأتبع 

أنانيتي ... اتبع العالم لأجد راحة لنفسي التي هي من صنع يداك. اتبع العالم لأجد لقلبي، الذي أنت وضعت فيه 
روحك، طمأنينة. اتبع أفكاري لعلي أجد في زواياها فكرة من أفكارك. أضع ثقتي بنفسي وأسير نحوك. أخاف من 
الغد وأنسى أنك أنت هو غدي كما كنت ماضي وحاضري. أجد أعذراً لا تنتهي لأبرر سبب بعدي عن قلبك ... 
فتغدو أعذراً لا معنى لها ويسطع نور الحقيقة أمام عيناي، نور أقوى من لمعان الشمس، يضيء قلبي ويفهمني 

 أني لا أعيش ما اعتز به: ثقتي بك!
 

ى قلبك عل يسوع لا أحد يعرف نفسي كما أنت تعرفها. نفسي التي تناديك ليلًا نهاراً، هي التي تتوق إلى لقياك .. نفسي التي أود أن اجعلها خاتماً 
كتمال حيات م بإتحادي ي هعلمها أن تراك كما أنت تريد لا كما أنا أريد. علمني أن أسير نحوك بثقة الإبن ... اجعلني دائماً أتذكر أن فرحي ،سلامي وا 

بك. ساعدني أتذكر في وقتي ضعفي وهزيمتي الدرس الذي تعلمته منذ نعومة أظافري ... أنك أنت محور حياتي.  يسوع كما دخلت أورشليم على 
 صوت هتاف الشعب، أدعوك اليوم إلى دخول قلبي على صوت تنهدات سببها غربتي عنك يا كل حياتي.

 
  أنجلو هدوان

 محور حياتي

إلى ما يرمز البحر، إن لم يكن إلى عالمنا 
اليوم، الذي يتخبّط وسط أمواج الأعمال 

لى ما  العاصفة واضطرابات الحياة الباطلة؟ وا 
يرمز الشاطئ إن لم يكن إلى خلود الراحة 
الأبديّة؟ كان التلاميذ يعملون بكدّ في وسط 

البحيرة بما أنّهم ما زالوا يتخبّطون وسط 
أمواج الحياة الفانية، لكنّ المخلّص كان يقف على الشاطئ، بعد قيامته من بين 

الأموات، لأنّه كان قد تخطّى حالة الجسد الضّعيف. من خلال هذه الوقائع 
الطبيعيّة، بدا أنّ الرّب يسوع المسيح كان يقول لهم بشأن سرّ قيامته: "لن أظهر 
لكم الآن في وسط البحر لأنّني ما عدت معكم وسط تخبّط الأمواج". وفي نفس 
السّياق، قال أيضًا لتلاميذه في ظهور آخر: "ذلك كلامي الذي قُلتُه لكم إذ كُنتُ 

إذ ها هو حاضرٌ وظاهرُ بينهم بجسده  –مَعَكم". لم يقل ذلك لأنّه لم يعد معهم 
د والخالد كان بعيدًا كلّ البعد عن أجسادهم الفانية: لقد قال لهم  لكنّ جسده الممجَّ

إنّه لم يعد معهم فيما هو واقف في وسطهم. في المقطع الإنجيلي الّذي نقرأه 
اليوم، أراد الرّب، من خلال موقع جسده "الجغرافي" أن يفهم تلاميذه ما سبق: 

ففيما التّلاميذ لا يزالون يبحرون في وسط اليم ها هو الرّب قد أصبح على 
 الشّاطئ. 

www.evangelizo.org 

كثيراً ما يطلب النّاس الصلاة من أجلهم 
أو من أجل أناسٍ آخرين بحاجة لها 

لأسباب متعدّدة. هذا الطلب معناه أنّ 
الصلاة هي لغة تخاطب ما بين النّاس 

حتّى إنّها تعبّر عن مكنوناتهم أو عن إهتمامهم ببعضهم البعض إضافةً إلى 
كونها لغة التخاطب مع الله. تعبير "صلّوا من أجلنا" يؤشّر إلى التضامن 

الإجتماعيّ ما بين النّاس فليس كلّ ما يحتاجه النّاس ماديًّا فكثيرةٌ الأمور التي 
تعجز المادّة والنّاس عن شرائها. يعجز المال عن شراء المحبّة ويعجز عن شراء 
الوفاء كما يعجز عن شراء الولاء الحقيقي ويعجز طبعًا عن زرع إبتسامة على 

ثغر حزين مهما بلغت ثروته. أمّا الصلاة فتكسر حلقة الأنانيّة عبر إنفتاح القلب 
نفتاح الذهن و البصيرة على حاجات الآخرين. قد لا يتحقّق ما نطلبه  على الله وا 
في الصلاة بالمعنى الفعليّ ولكن، بأقلّ تعديل، سيتحقّق تواصلٌ إنسانيٌّ مع الله 
ومع الآخرين ممّا يعوّض مرارة الوضع بالتضامن والتعاطف. اليوم كلّ واحدٍ 

 مدعو ليتقن لغة الله فيجد سلامه مع النّاس.

www.kobayat.org  

 أصبح الرّب على الشّاطئ لغة الله

IN OUR PRAYERS 
Lord, may all the faithful departed whom we entrust to Your care, be held securely in Your Loving embrace for all eternity especially those we Pray for:  

 (A) All departed souls, All the lost souls, All the faithful departed, Tannous Abboud & Wife Loulou & Maroun (B) Shirley Boutros (C) (D) (E) (F) (G) Colleen 
Madeline George, Helen George, Majid George (H) Madeline & Paul Haddad and son Joseph Haddad, Maurice & Martha Jamil Haddad, Anis Jamil Haddad, 
Youssef & Amineh el Hallal & Children (I) Marie Issa (J) Youssef & Ghanagi Joseph (K) Mkhayel Badwi El Khoury & Wife Hanneh & Sister Afifeh (L) (M) 
Therese Melhem, Semaan & Karime Masri, Youssef & Ghssoun Maroun, Boutrous & Johra Moussa and their daughter Malki, Anthony Mamah Moses, De-
parted of Moses Family, Elias & Hanna Mbarak, Toufic & Amira Merhi (N) Badwi Joe Nohra, Joseph Nehmeh (O) (P) (Q) (R) Jamil & Labibi Roumanus, Ray-
mond & Etour Romanos and their son Joseph, Milia Bou Raidan (S) Souls in Purgatory, Boutros Kozhaya Sassine, Youssef Saadeh, Youssef Michael Shaeen, 
Faithful Departed of Hanna Semaan, Elias Srour & Family, Sleiman Selman (T) (U) (V) (W) (Y) Tony Younes & Family (Z)  



يُقدّم لنا الإنجيلي يوحنا ظهور الرَّب 
يسوع لسبعة من التلاميذ لكي يقوّي 

إيمانهم ليصنع منهم كارزين للملكوت 
السماوي. ومَن هم السبعة؟ إنهم بطرس 
الّذي أنكره، وتوما الّذي شكَّ بقيامته، 

بنا زبدي اللذان كانا يُريدان الجلوس عن اليمين واليسار في ملك زمني تصوروه  وا 
للسيد المسيح وطلبا نارًا تنزل على مَن رفض المسيح، ونثنائيل الّذي تصور أنه 
لن يخرج شيء صالح من الناصرة. ففَشَلنا أو سقطتنا في يوم من الأيام لا توقف 
ختياره لنا. لقد دعا الرّب بطرس سابقًا قائلًا: أجعلك صياد ناس أي  محبة الله وا 

وخادم للبشارة. ولكن بطرس تساءل كيف يعيش المسيح الّذي دعاه غائب. ولذلك 
عاد لمهنته السابقة جذب معهُ ستة آخرين فأبحروا في الليل الّذي يُشير لغياب 

المسيح ولم يصطادوا شيئًا، وهو فشل مرتّب من الله حتى يحولهم لصيد النفوس. 
والجميل أن المسيح هو الّذي إستضاف تلاميذه وأشبعهم. وهو الّذي أعطاهم 

السمك وهو الّذي حصل عليه، فبدونه لم يكونوا ليصطادوا شيئًا. المسيح واقف 
ينتظر على شاطئ بر الخلاص وصولنا. بدونه، نحن في ظلمة الليل وبظهوره 

 يشرق الصبح لأنه نور العالم.

أراد رجل أن يبيع بيته لينقل الي 
بيت افضل. فذهب إلي احد 

أصدقائه وهو رجل أعمال وخبير 
في أعمال التسويق، وطلب منه أن 
يساعده في كتابه إعلان لبيع البيت 

وكان الخبير يعرف البيت جيداً 
فكتب وصفاً مفصلًا له أشاد فيه بالموقع الجميل والمساحه الكبيرة ووصف 
التصميم الهندسي الرائع، ثم تحدث عن الحديقة. وقرأ كلمات الإعلان على 
صاحب المنزل الذي أصغى إليه في اهتمام شديد وقال: "ارجوك أعد قراءه 

الإعلان". وحين أعاد الكاتب القراءه صاح الرجل يا من له بيت رائع. لقد ظللت 
طول عمري أحلم باقتناء مثل هذا البيت ولم أكن أعلم إنني اعيش فيه إلي أن 
سمعتك تصفه ثم إبتسم قائلًا من فضلك لا تنشر الإعلان فبيتي غير معروض 
للبيع! هناك انشوده قديمه تقول: احصِ البركات التي اعطاها الله لك واكتبها 

واحدة واحدة وستجد نفسك أكثر سعادة مما قبل. إننا ننسى أن نشكر الله لأننا لا 
نتأمل في البركات ولا نحسب ما لدينا ولأننا نرى المتاعب فنتذمر ولا نرى 

وكان … البركات. قال أحدهم: اننا نشكو لأن الله جعل تحت الورود أشواك
الأجدر بنا أن نشكره لانه جعل فوق الشوك ورداً! ويقول آخر: تألمت كثيراً عندما 
وجدت نفسي حافي القدمين. ولكنني شكرت الله بالأكثر حينما وجدت آخر ليس 

 له قدمين.

www.saintrefqa.com  

نجيل  بركات الرب تأمّل في الإ

 
أتمنى أن يكون الأحد الرابع من زمن القيامة مباركاً ومقدّساً لكم يا إخوتي وأخواتي الأحباء 

 بالمسيح.
 

هذا الأسبوع، يتراءى يسوع مرة أخرى لتلاميذه، بعد صلبه وموته وقيامته. يظهر لهم على 
شاطئ بحيرة طبرية حيث كان التلاميذ، وعلى رأسهم بطرس، قد استأنفوا طريقة حياتهم 

السابقة التي كانوا يعيشونها قبل المسيح: يذهبون لصيد السمك ولا يصيبون شيئاً. لكن عندما 
يتراءى لهم المسيح، أو بالأحرى عندما يلتقون بالمسيح، تتغيّر حياتهم، "الشباك تمتلئ سمكاً 

 (.١١:  ١١كبيراً مئةً وخمساً وثلاثين" )يو 
 

هنا درس مهمٌّ لنا: الالتقاء بالمسيح يجب أن يغيّرنا. التلاميذ عادوا إلى حياتهم القديمة، كما 
نرى في إنجيل يوحنا، لكن ما أن التقوا بالرب القائم من الموت، حتى اكتملوا وجاءتهم الحياة 

نا وحيويتنا يصبحان فرحبملئها. هكذا نحن أيضاً الذين نلتقي بيسوع القائم من الموت، لا يجب أن نكون باهتين أو فاترين، بل ممتلئين فرحاً وحياةً، لدرجة أن 
 معدييْن.

 

رصة رائعة لنلتقي معاً  فدرسٌ آخر مهم قد لا ندركه، وهو أهمية أن نتناول الطعام معاً ونتشارك به. الطعام ليس مهماً للبقاء على قيد الحياة فحسب، بل هو أيضاً 
أيضاً كلَّ أحد عندما  حصلونمضي وقتاً ممتعاً مع بعضنا البعض. في إنجيل اليوم نشهد أن المسيح، وكما يفعل دائماً، يأكل مع أحبّائه. هذه المشاركة في الطعام ت

كنها أيضاً جماعية ، ليلتقي المؤمنون، ومعهم الكهنة، ويجتمعون حول مذبح الرب ويشاركون في المائدة السماوية المعدّة لهم. علاقتنا مع الله ليست شخصية فقط
 بامتياز.

 

نيسان(، استضافت رعيتنا المجمع الأبرشي الماروني الأول. هذه المناسبة جمعت موارنة  ١١إلى  ١١الأسبوع الماضي، وتحديداً أيام الخميس والجمعة والسبت )من 
ل كنيستنا المارونية تقبومندوبين من كل أنحاء أرض أستراليا الشاسعة، ليلتقوا برعاية سيادة المطران أنطوان شربل طربيه من أجل مناقشة قضايا مهمة وملحّة لمس

ذا المجمع دروساً مهمة: أولًا، ا هفي أستراليا مثل العائلة، الليتورجيا، حياة الرعية، الشبيبة، المسنين، العناية بالآخرين، الرسالة والوصول إلى البعيدين. لقد علّمن
 .أهمية أن يصغي الواحد منا للآخر بانتباه. ثانياً، القدرة على فهم حاجات الآخرين بحكمة. وأخيراً، التصرف بمسؤولية إزاء هذه الحاجات

 

منه، سوف تزور ذخائر القديس مارون رسمياً رعيتنا. إنها دعوة مفتوحة لجميع المؤمنين للمجيء  ١٢نيسان حتى الأحد  ١٢هذا الأسبوع، ابتداءً من الجمعة 
سنة، أو لأنها ذخائر من  ١٠١١والمشاركة في النشاطات الروحية والاجتماعية المنظمة لهذه المناسبة المميزة. هذه الذخائر ليست مهمة فحسب لأن عمرها يفوق الـ 

ذخائر هي تراثنا وكنزنا، ولأنها ال الباب الأول، بل لأن هذه الذخائر تربطنا بأصل الموارنة الأوائل؛ إنها الرابط مع تراثنا وتراث آبائنا وأمهاتنا وأهاليهم أيضاً. هذه
 كذلك، سوف يتم تكريمها بوقار.

 

 داً والتاريخية.ة جأصلّي لكي يكون أسبوعكم مقدساً ومباركاً بشفاعة مار مارون وجميع القديسين، وأتطلع بشوق لأراكم مع عائلاتكم في هذه المناسبة المفرح
 

 الخوري طوني سركيس 

 كلمة الخادم المسيح في كنيسته وقدّيسيه



 ا ل ر س ا ل ة  ا لإ ن ج ي ل 

  قدّاسات يوم الأحد
 )إنكليزي( ٢:١١)عربي، إنكليزي(٠:١١)عربي، إنكليزي(١١:١١)إنكليزي(١::٢)عربي( ٠:٩٩هاريس بارك  -كاتدرائية سيدة لبنان 

 
 قدّاسات الأسبوع 

 مساءً   ٠:١١ صباحًا و   ١::٢ مساءً )انكليزي( السبت    ٢:١١ ،  ١::٠ صباحًا و    ٥:١٠ ،  ٢:١١ مساءً،  الأربعاء     ٠:١١ صباحاً  و   ٥:١٠ ،  ٢:١١ الجمعة    -الإثنين  
 الإعترافات

 

 مساءً وقدّاسات الأحد أو بتحديد موعد خلال أيام الأسبوع ٠:١١مؤمنّة قبل وخلال قداس السبت الساعة 
    ساعات السجود  

 صباحاً   ١::٢ صباحاً لغاية السبت   ١::٢ كل أول جمعة من الشهر من   ساعة سجود أمام القربان:   ٢٢ مساءً      ٢:١١ - ٥:١١ : كل يوم خميس ساعة سجود 

صَلُّوا مِن أَجْلِنَا، فَإِنَّنا واثِقُونَ أَنَّ ضَميرَنَا صَالِح، ونَحْنُ نُرِيدُ أَنْ نَسْلُكَ 

مَسْلَكًا حَسَنًا في كُلِّ شيء. وأَطْلُبُ إِلَيكُم بإِلْحَاحٍ أَنْ تَفْعَلُوا ذَلِكَ، حَتَّى 

لَهُ السَلام، الَّذي أَصْعَدَ مِنْ بَينِ الَأمْوَاتِ رَبَّنَا  يَرُدَّنِي الُله إِلَيكُم سَرِيعًا ! واِ 

يَسُوع، رَاعِيَ الخِرَافِ العَظِيمَ بِدَمِ عَهْدٍ أَبَدِيّ، هُوَ يَجْعَلُكُم كَامِلينَ في 

كُلِّ صَلاح، لِتَعْمَلُوا بِمَشيئَتِهِ، وهُوَ يَعْمَلُ فينا مَا هُوَ مَرْضِيٌّ في عَيْنَيه، 

بيَسُوعَ المَسِيح، لَهُ المَجْدُ إلى أَبَدِ الآبِدين. آمين. وأُناشِدُكُم، أَيُّهَا 

الِإخْوَة، أَنْ تَحْتَمِلُوا كَلامَ التَشجيع، فَإِنِّي كَتبَْتُ إِلَيكُم بإِيْجاز ! إِعْلَمُوا 

أَنَّ أَخَانَا طِيمُوتاَوُسَ قد أُخْلِيَ سَبيلُهُ. فَإِنْ أَسْرَعَ في مَجيئِهِ، سَأَذهَبُ 

مَعَهُ وأَراكُم. سَلِّمُوا على جَميعِ مُدَبِّريكُم وجَميعِ القِدِّيسين. يُسَلِّمُ عَلَيكُم 

 الِإخْوَةُ الَّذين في إِيطاليا. أَلنِعْمَةُ مَعَكُم أَجْمَعين ! 

 ٢٠ - ٠ ٠:  :٠عب 

 ص لا ة 
لت فشل وضعف  أيها المسيح صانع الحياة، يا مَن حوَّ

تلاميذك إلى نجاح وقوة، أنعِم علينا لكي نعمل الأعمال 

التي تريد ونشهد لك في حياتنا اليومية، فنكون كالصيادين 

الماهرين، نعتمد عليك في جذب إخوة لنا إلى أحضان 

خلاصك وسط ضياع وضجيج العالم، فيتمجّد بنا وبكل 

شيء أسمك المبارك وأسم أبيك وأسم روحك القدّوس، إلى 

آمينأبد الآبدين،                                        

 الأحد الرابع من زمن القيامة 

 

القيامة جعلتنا 
في مستوى لا 

يقل عن القوات 
الروحية مع إننا 

موجودون في 
 الجسد

 
 

القديس يوحنا الذهبي 

بَعْدَ ذلِك، ظَهَرَ يَسُوعُ لِتَلامِيذِهِ مَرَّةً أُخْرَى عَلى بُحَيْرَةِ طَبَرَيَّة، 
وهـكَذَا ظَهَر: كَانَ سِمْعَانُ بُطْرُس، وتُومَ الـمُلَقَّبُ بِالتَّوْأَم، ونَتنََائِيلُ 
الَّذي مِنْ قَانَا الـجَلِيل، وابْنَا زَبَدَى، وتِلْمِيذَانِ آخَرَانِ مِنْ تَلامِيذِ 

يَسُوع، مُجْتَمِعِينَ مَعًا. قَالَ لَهُم سِمْعَانُ بُطْرُس: "أَنَا ذَاهِبٌ 
أَصْطَادُ سَمَكًا". قَالُوا لَهُ: "ونَحْنُ أَيْضًا نَأْتِي مَعَكَ". فَخَرَجُوا 

وَرَكِبُوا السَّفِينَة، فَمَا أَصَابُوا في تِلْكَ اللَّيْلَةِ شَيْئًا. ولَمَّا طَلَعَ الفَجْر، 
وَقَفَ يَسُوعُ عَلى الشَّاطِئ، ولـكِنَّ التَّلامِيذَ لَمْ يَعْلَمُوا أَنَّهُ يَسُوع. 
فَقَالَ لَهُم يَسُوع: "يَا فِتْيَان، أَمَا عِنْدَكُم شَيْءٌ يُـؤْكَل ؟". أَجَابُوه: 

"لا!". فَقَالَ لَهُم: "أَلْقُوا الشَّبَكةَ إِلى يَمِينِ السَّفِينَةِ تَجِدُوا". وأَلقَوْهَا، 
فَمَا قَدِرُوا عَلى اجْتِذَابِهَا مِنْ كَثْرَةِ السَّمَك. فَقَالَ ذلِكَ التِّلْمِيذُ الَّذي 
كَانَ يَسُوعُ يُحِبُّهُ لِبُطْرُس: "إِنَّهُ الرَبّ". فَلَمَّا سَمِعَ سِمْعَانُ بُطْرُسُ 

أَنَّهُ الرَبّ، إِتَّزَرَ بِثَوْبِهِ، لأنََّهُ كَانَ عُرْيَانًا، وأَلْقَى بِنَفْسِهِ في 
البُحَيْرَة. أَمَّا التَّلامِيذُ الآخَرُونَ فَجَاؤُوا بِالسَّفِينَة، وهُمْ يَسْحَبُونَ 
الشَّبَكَةَ الـمَمْلُوءَ ةَ سَمَكًا، ومَـا كَانُوا بَعِيدِينَ عَنِ البَرِّ إِلاَّ نَحْوَ 

مِئَتَي ذِرَاع. ولَمَّا نَـزَلُوا إِلى البَرّ، رَأَوا جَمْرًا، وسَمَكًا عَلى الـجَمْر، 
وخُبْزًا. قَالَ لَهُم يَسُوع: "هَاتُوا مِنَ السَّمَكِ الَّذي أَصَبْتُمُوهُ الآن". 
فَصَعِدَ سِمْعَانُ بُطْرُسُ إِلى السَّفِينَة، وجَذَبَ الشَّبَكَةَ إِلى البَرّ، 

وهِيَ مَمْلُوءَ ةٌ سَمَكًا كَبِيرًا، مِئَةً وثَلاثًا وخَمْسِين. ومَعَ هـذِهِ الكَثْرَةِ 
قِ الشَّبَكَة. قَالَ لَهُم يَسُوع: "هَلُمُّوا تَغَدَّوا". ولَمْ يَجْرُؤْ أَحَدٌ  لَمْ تتََمَزَّ

مِنَ التَّلامِيذِ أَنْ يَسْأَلَهُ: "مَنْ أَنْت؟"، لأنََّهُم عَلِمُوا أَنَّهُ الرَبّ. وتَقَدَّمَ 
يَسُوعُ وأَخَذَ الـخُبْزَ ونَاوَلَهُم. ثمَُّ فَعَلَ كَذلِكَ بِالسَّمَك. هـذِهِ مَرَّةٌ ثاَلِثَةٌ 

 ظَهَرَ فيهَا يَسُوعُ لِلتَّلامِيذِ بَعْدَ أَنْ قَامَ مِنْ بَيْنِ الَأمْوَات.
 ٠٢ - ٠:    ٢٠يو 

 قراءات الأحد القادم 
 الأحد الخامس من زمن القيامة  
 ٠٩  - ٠  :  ٢ أف   
 ٠٠  - ٠٠ :    ٢٠ يو   
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